
هند در مسیر پیوستن به اقتصادهای برتر 
جهان

هند ممکن اســت تا سال ۲۰۳۱ ســومین اقتصاد بزرگ جهان شــود.به گزارش ایسنا، بر اساس 
پیش بینی موسسه اس اند پی گلوبال، هند ممکن است در نتیجه رشد سریع تولید ناخالص داخلی و 
اجرای اصلاحات اقتصادی در سال های ۲۰۳۰تا ۲۰۳۱ به سومین اقتصاد بزرگ جهان تبدیل شود.
با پیش بینی رشــد تولید ناخالص داخلی هند به میزان ۸.۲ درصد در ســال مالی جاری )۲۰۲۴-

۲۰۲۵( اقتصاد این کشور می تواند تا سال های ۲۰۳۰ تا ۲۰۳۱ به سومین اقتصاد بزرگ جهان تبدیل 
شود، مشــروط بر اینکه اصلاحات برای بهبود عملیات تجاری و لجستیک، تحریک سرمایه گذاری 
بخش خصوصی و کاهش وابســتگی به سرمایه عمومی ادامه یابد.توانایی هند برای پیوستن به سه 
اقتصاد برتر جهان توسط بازارهای سهام پر جنب و جوش و رقابتی این کشور، به کمک چشم انداز 
رشــد قوی و مقررات بهتر، پشتیبانی می شــود. در این گزارش آمده است که از زمان پیوستن به 
شاخص های اصلی بازارهای نوظهور، از افزایش شدید سرمایه گذاری خارجی در اوراق قرضه دولتی 
خود نیز بهره مند شده استبه گفته تحلیلگران، برای دستیابی به این هدف، هند به زیرساخت های 
بندری قوی نیاز دارد، زیرا نزدیک به ۹۰ درصد تجارت این کشــور جنوب آسیا از طریق دریا انجام 
می شود. همچنین باید از فناوری های مدرن، از جمله انرژی های تجدیدپذیر و سوخت های کم انتشار 
اســتفاده کند تا امنیت انرژی را با برنامه های خود برای گذار به اقتصاد ســبز متعادل کند.بیزنس 
گزارش کرد، پیش از این، مایکل دبابراتا پاترا، معاون رئیس بانک مرکزی هند گفت کشــورش نرخ 
رشد اقتصادی بالایی را نشان می دهد و این پتانسیل را دارد که تا سال ۲۰۶۰ به بزرگترین اقتصاد 

جهان تبدیل شود.

امارات، بزرگ ترین مبدأ واردات کالا به ایران
گمرک جمهوری اسلامی ایران طی گزارشی، 
آمار تجارت خارجی پنج ماهه ابتدایی ســال 
جاری را منتشــر کرد که براساس آن امارات 
متحده عربی بزرگ ترین مبدا واردات کالا به 
کشور اســت.به گزارش ایسنا، از ابتدای سال 
جاری تا پایان مردادماه، میزان واردات قطعی 
کالاهای غیر نفتی کشــور )به استثنای نفت 
خام، نفت کوره و نفت سفید و همچنین بدون 
صادرات از محل تجارت چمدانی( بالغ بر ۱۵ 
هزار و ۶۸۸ هزار تن و به ارز ۲۶ هزار و ۳۱۷ 

میلیون دلار اســت که نسبت به مدت مشابه در ســال قبل از آن، افزایش ۷.۹۳ درصدی در وزن و 
۵.۵ درصدی در ارزش دلاری را نشــان می دهد.مهم ترین کشورهای مبدا کالاهای وارداتی به ایران 
براســاس این گزارش، امارات متحده عربی با اختصاص رقمی بالغ بر هشت هزار و ۸۵ میلیون دلار 
)۸.۰۸ میلیارد دلار( و سهم ۳۰.۷۲ درصدی از کل واردات در جایگاه نخست کشورهای طرف معامله 
واردات به ایران، قرار گرفته است.همچنین چین با ۶.۹ میلیارد دلار و سهم ۲۶.۶۲۳ درصدی، ترکیه 
با ۳.۸۷ میلیارد دلار و ســهم ۱۴.۷ درصدی، آلمان با یک میلیارد و ۲۱ میلیون دلار و سهم ۳.۸۸ 
درصدی و هند با ۷۳۴ میلیون دلار و سهم ۲.۷۹ درصدی از کل ارزش واردات، در جایگاه های بعدی 
کشورهای عمده طرف معامله واردات، قرار گرفته اند.گفتنی است؛ طی پنج ماهه نخست سال جاری، 
میزان ترانزیت خارجی کشور به ۹ هزار و ۶۱۰ هزار تن رسید که نسبت به مدت مشابه سال قبل، 

افزیش ۵۲.۸۶ درصدی را نشان می دهد.

ریزش یورو در برابر پوند رکورد زد
یورو در برابر پوند به پایین ترین میزان خود از آگوست ۲۰۲۲ رسیده است.به گزارش 
ایســنا، یورو ارزش خود در برابر پوند انگلیس را از دست داد و به پایین ترین سطح از 
 )ECB( آگوست ۲۰۲۲ رسید. این حرکت در حالی صورت گرفت که بانک مرکزی اروپا
و بانک انگلســتان )BoE( مسیرهای سیاســت پولی کمی متفاوتی را انتخاب کردند.

بانک مرکزی اروپا تصمیم گرفت در نشست ماه سپتامبر نرخ بهره خود را یک چهارم 

درصد کاهش دهد، بانک مرکزی اروپا ترجیح داد 
نرخ های خود را ثابت نگه دارد.ارز اتحادیه اروپا در 
ساعت ۹ و ۱۵ دقیقه صبح روز جمعه به وقت اروپا 
بــا ۰.۲۵ درصد کاهش در برابر پوند معامله شــد 
و ۰.۸۳۸۰۲ تغییر کرد. مارکت نوشت، در همین 
حال، پوند در ســاعت ۹و۲۵ دقیقه صبح به وقت 
اروپا  ۰.۳۷ درصد در برابر دلار افزایش یافت و به 

۱.۳۳۳۲۰ رسید.

آخرین گزارش بانک مرکزی از تحولات بازار مســکن شهر تهران، از افزایش متوسط 
قیمت هر مترمربع مسکن به ۸۸ میلیون تومان خبر می دهد. این درحالی است که ۵۱ 
درصد خانوارهای تهرانی، مســتاجرند که علاوه بر تحمل تورم ۴۵ درصدی اجاره بها، 
باید ۴۸ سال هم در انتظار خرید خانه باشند. برنامه دولت چهاردهم برای حل معضل 
مسکن مستاجران پایتخت چیست؟به گزارش ایسنا، مسکن، در سال های اخیر تبدیل 
به معظلی بزرگ برای تمام مردم شده است. آمارها، گواه این اتفاق هستند. خرید خانه 
برای مردم تبدیل به رویایی شــده است که احتمال دارد در طول زندگی شان به آن 
دست نیابند. براساس گزارشی از وزارت راه و شهرسازی، مردم ایران برای خرید خانه 
باید ۴۸ سال در انتظار باشند. ۴۸ سال انتظاری که نتیجه سیاست های اشتباه، رکود 
تولید مســکن و تورم مسکن است. براساس گزارش جدید بانک مرکزی از »تحولات 
معاملات بازار مسکن شهر تهران در مرداد ۱۴۰۳« نشان می دهد متوسط قیمت یک 
مترمربع زیربنای واحد مســکونی معامله شده در شهر تهران، ۸۸میلیون و ۵۰۰هزار 
تومان است. این عدد نسبت به ماه مشابه سال قبل، ۱۶.۸درصد رشد داشته است. از 
دیگر ســو، طبق امار رسمی که ۵۱درصد خانوارهای تهرانی، مستاجرند که علاوه بر 
تحمل تورم ۴۵درصدی اجاره بها، باید ۴۸ سال هم در انتظار خرید خانه باشند. برنامه 

دولت چهاردهم برای خانه دار کردن مستاجران پایتخت چیست؟
جمعیــت خانه ندارها؛ از تــازه ازدواج کرده ها تا طلاق گرفته ها آمار متقضیان نهضت 
ملی مسکن و به طور کلی مسکن های حمایتی، پیام مهمی را مخابره می کند. براساس 
گزارش مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، از ۷ میلیون نفر متقاضی مسکن 
ملی در دولت سیزدهم، ۵ میلیون نفر در بررسی های اولیه و ۱.۸میلیون نفر در بررسی 
نهایی، حائز شرایط دریافت مسکن حمایتی اعلام شدند. اولین شرط ثبت نام در طرح 
مسکن ملی این است که شخص متقاضی و افراد تحت تکفل وی نباید از ۱ فروردین 
۱۳۸۴ به بعد هیچ خانه  یا زمینی به نامشــان زده شده باشد.روند ثبت نام این طرح، 
آمار جدیدی را از افرادی که صاحب خانه نیستند را نشان می دهند. براین اساس، بیش 
از  ۵ میلیون خانوار مســکن ملی در کشور وجود دارد که در ۱۹ سال اخیر، موفق به 
خرید خانه نشــده اند. همچنین، براساس گفته نورزوی، مدیر کل دفتر اقتصاد دولت 
سیزدهم، در اردبهشت ماه امسال، ۵۱ درصد خانوارهای تهرانی، مستاجرند. همچنین 
ســالانه حدود ۵۰۰ هزار ازدواج در کشور ثبت می شود که این آمار به معنای افزایش 
تقاضای مسکن در کشــور است. به جز ازدواج ها، طلاق هم می تواند تقاضای مسکن 

در کشــور را بالا ببرد. بنابراین آمار می توان مدعی شــد درصد قابل توجهی انباشت 
تقاضا در بازار مســکن وجود دارد.۵۰ درصد هزینه ها فقط برای مسکن مسکن، سهم 
عمده ای را در سبد هزینه های خانوار دارد. این سهم هم برای صاحبان مسکن ملکی 
و هم برای مســتاجران اســت؛ اما اقتصاد تورمی، شرایط را برای مستاجران سخت تر 
می کند. گزارش شــاخص های اقتصادی کلان مرکز آمار ایران حاکی از ســهم ۳۸.۱ 
درصدی مســکن، در ســبد هزینه خانوارهای ایرانی اســت. این عدد در شهر تهران 
به ۵۰.۸ درصد هم رســیده است. یک خانواده تهرانی بیش از نیمی از درآمد سالانه 
خود را صرف هزینه مســکن می کند. اگر این خانواده مستاجر باشند، نیمی از درآمد 
خود را از دســت می دهند، بدون آنکه امکان پس انداز برایشــان وجود داشته باشد. 
گزارش بانک مرکزی از تحولات بازار مســکن از تورم ۴۵درصدی در شــهر تهران و 
۴۹درصدی در تمام مناطق شهری کشور، خبر می دهد.مقایسه سهم مسکن در سبد 
هزینه های خانوار ایرانی با اســتاندارد جهانی؛ نشان از فاصله معنادار هزینه ایرانی ها 
با اســتانداردهای جهانی دارد. دفتر اسکان بشر سازمان ملل متحد، هبیتات، ایدئال 
هزینه برای مســکن را ۳۰ درصد اعلام کرده اســت، درحالی که این عدد در مناطق 
شهری ایران، ۳۸.۱درصد است. متوسط سهم مسکن در سبد هزینه های خانوارهای 
کشورهای عضو سازمان همکاری اقتصادی و توسعه )OECD(، ۲۳ درصد است. مردم 
کشورهای عضو اتحادیه اروپا، ۲۳.۹ درصد و  خانوارهای کشورهای حوزه یورو، ۲۳.۶ 
درصد برای مســکن هزینه می کنند. نمودار پایین، سهم مسکن در سبد هزینه های 
خانوارهای کشورهای مختلف با ایران را مقایسه می کند.۵۱ درصد مردم تهران قدرت 
خرید خانه متری ۸۸ میلیون تومانی را ندارندآنچه که آمارها نشــان می دهد، قیمت 
بالای مسکن است که شرایط نامناسبی را برای مردم ایجاد می کند. مردم ایران، علاوه  
بر ۴۸ سال انتظار برای خرید خانه، با تورم ۴۹درصدی اجاره بها هم روبه رو هستند. از 
سوی دیگر، چون اجاره بها پرداخت می کنند؛ امکان پس انداز هم ندارند. همان طور که 
پیش از این هم اشاره شد، در تهران بیش از ۵۰ درصد سبد هزینه های خانوار، متعلق 
به مسکن است. مردم برای پرداخت این هزینه، باید از سایر هزینه های خود صرف نظر 
کنند. به طور کلی قیمت بالای مســکن، زندگی را برای مردم ایران سخت کرده است 
و قدرت خرید خانه را از آن ها گرفته است. در این شرایط، دولت تازه نفس چهاردهم، 
برای حل معضل مسکن چه برنامه ای دارد؟ آیا سیاست های اشتباه دولت های گذشته 

را ادامه می دهد یا با اتخاذ روش صحیح واگذاری زمین، از بحران مسکن می کاهد؟

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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۶۰ لیتر سهمیه بنزین مهرماه خودروهای شخصی بدون هیچ گونه تغییری، ساعت صفر بامداد یکشنبه )یکم مهرماه( در کارت های هوشمند سوخت شخصی شارژ می شود.
به گزارش ایسنا، این هفتمین سهمیه ماهانه سال ۱۴۰۳ است که به کارت های هوشمند سوخت شخصی واریز خواهد شد، همچنین سهمیه سوخت خودروهای عمومی 
و خدماتی مطابق جدول سهمیه طرح مدیریت مصرف سوخت واریز می شود.سهمیه بندی بنزین از ساعت صفر روز جمعه، ۲۴ آبان ماه سال ۱۳۹۸ بر اساس مصوبه شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی سران سه قوه، برای همه وسایل نقلیه بنزین سوزآغاز شد.سقف ذخیره سهمیه بنزین کارت های هوشمند سوخت برای مالکان خودروهای شخصی 
و موتورســیکلت ها هم اکنون ۶ ماه است، بنابراین ســهمیه واریزی ماهانه خودروهای شخصی و موتورسیکلت ها در صورت استفاده نکردن، حداکثر تا ۶ ماه در کارت های 

هوشمند سوخت قابل ذخیره خواهد بود.

www.sobh-eqtesad.ir

۶۰ لیتر سهمیه بنزین مهرماه امشب واریز می شود

info@sobh-eqtesad.ir

توضیح وزیر ارتباطات درباره 
آخرین وضعیت رفع فیلترینگ

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: درباره بحث فیلترینگ باید گفت محور 
این کار شورای عالی فضای مجازی و مرکز ملی فضای مجازی است اما سلسله 
جلســاتی برگزار شده و امروز هم جلســه ای در این زمینه داریم. به گزارش 
ایسنا، سیدستار هاشمی- وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- در حاشیه آیین 
آغاز سال تحصیلی جدید در جمع خبرنگاران درباره برنامه خود جهت بهبود 
تجربــه کاربران از اینترنت اظهار کــرد: در اینجا دو نگاه وجود دارد اول اینکه 
نظارت هایمــان در این زمینه را تقویت کنیم و ایــن کار را در دوره جدید با 
جدیت پیگیری خواهیم کرد و دوم این که زیرســاخت ها را تقویت کنیم که 
هر دو موضوع به صورت جدی در دستور کار قرار دارد.وی افزود: آقای رئیس 
جمهور محترم هم بحث رضایت مردم را مطالبه می کنند و مرتب در جلسات 
هیئت دولت این موضوع را تاکید دارند و مکلف هســتیم که این را پیگیری 
کنیم. برنامه مشــخص فعلا این است که طراحی در حال انجام است و گام به 
گام پیش می رویم. جالب اســت بدانید که در جلســه شورای معاونان ضمن 
معارفــه معاونان جدید یکی از موضوعــات جدی که بر آن تاکید کردم که به 
صورت دوره ای و مرتب در تعامل با خبرنگاران باشــند و نشست های رسانه ای 
بگذارند و پاسخگو باشند.    وی همچنین درباره موضوع فیلترینگ توضیح داد: 
محور این کار شورای عالی فضای مجازی و مرکز ملی فضای مجازی است اما 
سلســله جلساتی برگزار شده و امروز هم جلسه ای داریم. پیگیری می کنیم و 
اجازه بدهید این موضوعات را در فضای کارشناسی دنبال کنیم.وی ادامه داد: 
در بحــث هوش مصنوعی نیز ظرفیت های مختلفی وجــود دارد یکی از آنها 
سازمان ملی هوش مصنوعی است که با آنها جلسه ای داشتیم؛ در کنار آن در 
این بخش معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری نیز حضور دارند و باید 
همــه ظرفیت ها را در قالب هم افزایی پای کار بیاوریم و به زودی در مورد آن 
صحبت خواهیم کرد.    هاشــمی همچنین با اشاره به برنامه ورود رشته آی 
ســی تی به مدارس، تشریح کرد: با آموزش و پرورش در حال تعامل هستیم؛ 
این تکلیف ماست و حتما کار را پیگیری خواهیم کرد.وزیر ارتباطات در پاسخ 
به ســوالی درباره اقداماتی که برای بهبود کیفیت اینترنت در دستور کار قرار 
دارد، گفت: در بحث  ارتباطات ما قائل به افزایش کیفیت هستیم. ما یک تیمی 
را برای این موضوع تشــکیل دادیم که در حال بررسی ابعاد مختلف هستند. 
تعدادی از گلوگاه های مهم حوزه ارتباطات کشــور به ویژه در بخش های بین 
استانی شناسایی شده که تقویت آن ها در دستور کار قرار دارد.  وی در پایان 
تأکید کرد: امیدواریم با تقویت زیرساخت ها، مردم احساس کنند که کیفیت 
ارتباطات بهبود یافته است. این اقدامات به صورت گام به گام پیش می رود و از 

همکارانم درخواست کرده ام این مسئله را پیگیری کنند.

سازمان توسعه تجارت به گمرک اعلام کرد

ابلاغ ضوابط صادرات جو پرک

مدیــرکل دفتر مقررات صادرات و واردات ســازمان توســعه تجارت ایران در 
نامه ای، ضوابط صادرات جو پرک را به گمرک جمهوری اسلامی ابلاغ کرد که 
بر اساس آن، با توجه به شمولیت ارز ترجیحی برای واردات جو به عنوان یکی 
از نهاده های کشاورزی، صادرات جو پرک با کد تعرفه ۱۱۰۴۱ غیر مجاز بوده 
و تحقق این امر منوط به رعایت حکم مقرر بند ب ماده ۲۳ قانون خواهد بود.

به گزارش ایســنا، با توجه به شمولیت ارز ترجیحی برای واردات جو به عنوان 
یکی از نهاده های کشــاورزی و به استناد  مفاد بند )ب( ماده ۲۳ قانون احکام 
دائمی برنامه های توسعه کشور، صادرات جو پرک به عنوان یکی از فرآورده های 
اســتحصالی از جو، با کد تعرفه ۱۱۰۴۱۹۰۰ غیر مجاز تلقی شــده و ممنوع 
است؛ بنابراین صادرات آن منوط به رعایت حکم مقرر بند )ب( ماده ۲۳ قانون 
فوق خواهد بود."بازگشت به نامه ای به تاریخ ۳ اردیبهشت ۱۴۰۳ در خصوص 
محموله صادراتی جو پرک، بدینوسیله ضمن ارسال تصویر نامه ای به تاریخ ۳ 
شهریور۱۴۰۳  توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی به استحضار می رساند 
با توجه به شمولیت ارز ترجیحی برای واردات جو به عنوان یکی از نهادههای 
کشــاورزی و به استناد مفاد بند )ب( ماده ۲۳ قانون احکام دائمی برنامه های 
توســعه کشور، صادرات جو پرک )به عنوان یکی از فرآورده های استحصالی از 
جو( با کد تعرفه ۱۱۰۴۱۹۰۰ غیر مجاز تلقی شــده و ممنوع است و صادرات 
آن منوط به رعایت حکم مقرر بند )ب( ماده ۲۳ قانون فوق الاشــاره خواهد 
بود. "ابلاغ ضوابط صادرات جو پرک/ صادرات بدون رعایت احکام قانونی ممنوع 
اســت همان طور که در نامه مذکور یاد شده است، صادرات جو پرک به دلیل 
برخورداری از مزایای یارانه ای، بدون رعایت قوانین و مقررات مربوطه، ممنوع 
اعلام شــده و این تصمیم با توجه به بند )ب( ماده )۲۳( قانون احکام دائمی 
برنامه های توســعه کشور مصوب سال ۱۳۹۵ اتخاذ شده است. بند )ب( ماده 
۲۳ این قانــون به صراحت بیان می کند که صــادرات کالاهایی که به نوعی 
مشــمول پرداخت یارانه می شوند، بدون رعایت شرایط و ضوابط تعیین شده، 
غیرقانونی است. هدف از این قانون، جلوگیری از سوءاستفاده از منابع یارانه ای 
و حفظ منافع ملی است.در بررسی دلایل ممنوعیت صادرات جو پرک می توان 
به مواردی نظیر یارانه دهی به نهاده های کشــاورزی )برخورداری جو از یارانه 
ارز ترجیحی به عنوان یکی از نهاده های اصلی در کشــاورزی( اشاره کرد. این 
بدان معناســت که واردات جو با نرخ ارز پایین تری نســبت به نرخ بازار آزاد 
انجام می شود تا هزینه های تولید برای کشاورزان کاهش پیدا کند. mهمچنین 
پیشگیری از سوءاستفاده از یارانه ها می تواند از دلایل ممنوعیت صادرات باشد؛ 
چراکــه در صورت آزاد بودن صادرات جو پرک، احتمال سوءاســتفاده از این 
یارانه ها و قاچاق آن به خارج از کشــور وجود دارد. این امر می تواند به کمبود 
جو در بازار داخلی و افزایش قیمت آن منجر شود.این درحالیست که در جهت 
حفظ تعادل بــازار داخلی، با ممنوعیت صادرات جوپرک، تعادل بین عرضه و 

تقاضا در بازار داخلی حفظ و از نوسانات شدید قیمت جلوگیری می شود.

گزیده خبر در دیدار مسئولان نظام، سفرای کشورهای اسلامی و مهمانان کنفرانس وحدت

رهبر انقلاب: اختلاف نظر و سلیقه نباید در همدستی و هم بازویی ملت تأثیر بگذارد

دومین صادرکننده غلات جهان 
در مسیر پیروزی

اعزام شرکت های دانش بنیان به بزرگترین 
رویداد صنعت نانو در چین

انجمن صادرکنندگان برنج تایلند اعلام کرد که صادرات برنج تایلند امســال از هدف فراتر 
می رود اما در سال ۲۰۲۵ کاهش می یابد.به گزارش ایسنا، انجمن صادرکنندگان برنج تایلند 
اعلام کرد که صادرات برنج تایلند ممکن اســت از هدف فراتر رود و به ۸.۵ میلیون تن در 
سال جاری برسد و این قبل از این است که در سال ۲۰۲۵ به ۶.۵ میلیون تن کاهش یابد.

بر اساس داده های وزارت بازرگانی، این انجمن امسال ۸.۲ میلیون تن صادرات برنج را هدف 
قرار داده بود......

سهامداران بورس در پروژه های دولتی 
سرمایه گذاری می کنند

پیشنهادی برای تبدیل شدن ایران به یکی از 
قطب های تولید گازوئیل و سوخت جت در دنیا

آغاز لایروبی بندر آستارا در پی ضرب الاجل دو 
ماهه بازرس کل استان گیلان
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لزوم مشخص شدن برنامه دولت چهاردهم برای مسکن؛

۵۱ درصد مردم تهران قدرت خرید خانه متری ۸۸ میلیون تومانی را ندارند
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گزیده خبر

سرنوشت جنایتکاران در غزه 
چیزی جز سرنوشت صدام تبهکار 

نخواهد بود

ســخنگوی وزارت خارجه گفت: سرنوشــت جنایتکاران در غزه چیزی جز سرنوشت 
صدام تبهکار نخواهد بود. به گزارش خبرگزاری مهر، »ناصر کنعانی« سخنگوی وزارت 
امور خارجه در ایکس طی یادداشتی نوشت: به روح بلند شهید مجاهد ابراهیم عقیل 
و همه شهدای گرانقدر راه قدس که در حمله ددمنشانه رژیم تروریستی صهیونیستی 
به بیروت به شهادت رسیدند، درود و سلام می فرستیم. آنان شهدای راه قدس هستند 
و خون پاک ایــن مجاهدان مخلص، تحقق آرمان آزادی قــدس را نزدیک تر خواهد 
کرد، انشــاالله.مقاومت در منطقه در طول ســالیان طولانی گذشته از دل طوفان های 
سهمگین عبور کرد و به رغم شهادت و جانبازی بسیاری از مجاهدان، اما رویش های 
جدید و پایداری و تقویت روزافزون جریان های مقاومت همواره دشــمنان را غافلگیر 
کرده است. رژیم صهیونیستی، آمریکا و دیگر حامیان شریر رژیم اشغالگر قدس به رغم 

شهادت این بزرگ مردان، هرگز به اهداف رذیلانه خود نخواهند رسید.
 امروز دفاع مقدس در مقیاس و جغرافیای جدیدی در ســطح منطقه در مقابل رژیم 
جنایت پیشــه اسرائیل جاری است که البته سرنوشت این جنایتکاران نیز چیزی جز 
سرنوشت صدام تبهکار نخواهد بود.رژیم های آمریکا و اسرائیل در طول چند دهه اخیر 
از کدامیک از معرکه های خود علیه محور مقاومت در منطقه پیروز خارج شده اند که 
گمان می کنند از معرکه جاری پیروز خارج خواهند شد؟!دشمنِ زخم خورده و کینه 
توز، آزموده را مجدداً می آزماید، و صد البته نتیجه برای آنان خفّت بارتر از دوران قبل و 
آزمون های گذشته خواهد بود. تحقق وعده خداوند بر پیروزی مؤمنان و یاریگران دین 
خدا حتمی است و ارتش اسلام را از شهادت فرماندهان و افسران و سربازان خود باکی 
نیست. وَلیَنصُرَنَّ الَلهّ مَن ینصُرُهُ إنَِّ الَلهّ لقََوِی عَزِیزٌ و قطعاً خدا هر کس را که )دین( او را 

یاری کند، یاری می رساند؛ که مسلماً خدا نیرومندی شکست ناپذیر است.
 ناصر کنعانی چافی-سخنگوی وزارت امور خارجه

قالیباف: کمیسیون صنایع متخلفان 
احتمالی حادثه انفجار معدن 

زغال سنگ طبس را شناسایی کند

رئیس مجلس شــورای اسلامی به کمیسیون صنایع و معادن مجلس ماموریت داد تا 
با فوریت نســبت به بررســی دقیق علل وقوع حادثه انفجار معدن طبس و شناسایی 
متخلفان احتمالی اقدام کرده و گزارش آن را به مجلس ارائه دهد.به گزارش ایســنا، 
متن پیام ماموریت محمدباقر قالیباف رئیس مجلس به کمیسیون صنایع و معادن به 

دنبال وقوع حادثه انفجار معدن زغال سنگ طبس به شرح زیر است:
» بسم الله الرحمن الرحیم وقوع حادثه انفجار گاز در معدن زغال سنگ معدنجوی طبس 
در اســتان خراســان جنوبی، که موجب جان باختن تعدادی از معدن کاران خدوم و 
کارگران زحمتکش گردید، باعث تاثر و تألم شــد. لازم اســت نهادهای امدادرســان 
اقدامــات درمانی و کمک های لازم بــه مصدومان و آســیب دیدگان را انجام داده و 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس با فوریت نسبت به بررسی دقیق علل وقوع حادثه و 
شناسایی متخلفان احتمالی اقدام کرده و در اسرع وقت گزارش آن را به صحن مجلس 
شورای اسلامی ارائه کند. ضمن اظهار تسلیت به مردم شریف استان خراسان جنوبی، 
کارگران پرتلاش کشــور و خانوادهای داغ دیده، برای مصدومان شفای عاجل و برای 
جان باختــگان رحمت و مغفرت الهی و بــرای بازماندگان صبر و اجر از درگاه خداوند 

مسئلت می کنم.«

دیدار عراقچی با هماهنگ کننده 
سازمان ملل در امور غزه

ســید عباس عراقچی در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد در نیویورک با "سیگرید کاگ " هماهنگ کننده سازمان ملل در امور بازسازی و 
مسائل انسان دوستانه غزه دیدار و گفت و گو کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، عراقچی و 
خانم کاگ درباره مسائل منطقه ای به ویژه غزه با یکدیگر دیدار و گفتگو کردند.پیش از 
این وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع 
عمومی ســازمان ملل متحد در نیویورک با وزیران امور خارجه کویت و کوبا دیدار و 
گفت وگو کرد.سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و »عبدالله 
علی الیحیا« وزیر امور خارجه کویت ضمن دیدار در حاشــیه هفتاد و نهمین نشست 
مجمع عمومی ســازمان ملل در نیویورک، با یکدیگر گفت وگو کردند.همچنین وزیر 
امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی 
سازمان ملل در نیویورک میزبان »برنو رودریگز پاریلا« وزیر امور خارجه کوبا شد و در 

این دیدار به تبادل نظر پرداختند.

در تماس تلفنی عارف با مسئولان مرتبط انجام شد

پیگیری آخرین وضعیت مجروحان 
حادثه انفجار معدن معدنجوی طبس

معاون اول رئیس جمهور در تماس های تلفنی جداگانه با وزرای صمت، بهداشت، درمان و 
آموزش پزشــکی، استاندار خراسان جنوبی و رئیس جمعیت هلال احمر، آخرین وضعیت 
مجروحان حادثه انفجار معدن معدنجوی طبس را پیگیری کرد.به گزارش ایسنا، محمدرضا 
عارف صبح یکشــنبه؛ یکم مهر ۱۴۰۳ در گفت وگو با اســتاندار خراسان جنوبی، ضمن 
پیگیری اخبار این انفجار، علل این اتفاق را جویا شد و نسبت به یافتن سایر معدن کاران 
و نیز اســتفاده از تمامی ظرفیت ها های بهداشتی و درمانی برای مداوای آسیب دیدگان 
تاکید کرد.معاون اول رئیس جمهور همچنین ضمن تسلیت به بازماندگان این حادثه تلخ 
با خانواده جانباختگان اظهار همدردی کرد.وی همچنین در تماس با وزیر صنعت، معدن 
و تجارت ضمن دریافت آخرین اطلاعات از وضعیت معدن معدنجوی طبس، وی را مامور 
کرد ضمن حضور میدانی در محل حادثه با همکاری سایر صنایع استان به امر امداد رسانی 
و جستجوی مفقودین حادثه سرعت بخشد. وی همچنین در تماس تلفنی با وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی وی را مامور کرد با پیگیری لحظه به لحظه حادثه؛ با بکارگیری 
تمام ظرفیت های درمانی دانشگاه های علوم پزشکی خراسان جنوبی و درصورت نیاز آماده 
باش بیمارســتان های استان های معین، درمان مصدومان را سرعت بخشند.  معاون اول 
رئیس جمهور همچنین در تماس با رئیس جمعیت هلال احمر تاکید کرد:در صورت نیاز 
سایر نیروهای امداد رسان منطقه نیز به کمک نیروهای میدانی آمده و با تجهیزات مناسب 
به جستجو برای یافتن مفقودین و مجروحان این حادثه و درمان مصدومان بپردازند.  در 
این تماس های تلفنی جواد قناعت استاندار خراسان جنوبی،سیدمحمداتابک وزیر صنعت، 
معدن و تجارت، محمدرضا ظفرقندی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و پیر حسین 
کلیوند رئیس جمعیت هلال احمر ضمن تشریح زوایای حادثه رخ داده در معدن معدنجوی 
طبس و ارائه آخرین آمار جانباختگان و خســارت های مادی وارد شــده، از تلاش های 

حداکثری همه بخش ها برای زنده یافتن سایر معدن کاران خبردادند.

رفیعی خبر داد

مجلس به تخلفات کمیسیون ماده ۷ 
در صدور مجوز قطع درختان ورود 

می کند
رئیس کمیته محیط زیست کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس شورای اسلامی 
با تاکید بر اینکه نمی شود خود شهرداری برای قطع درختان پروژه های خود هم تصمیم بگیرد 
و هم نظارت کند، خواستار تغییر اعضای کمیسیون ماده ۷ قطع اشجار شد.به گزارش ایسنا، 
ســمیه رفیعی رئیس کمیته محیط زیست کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر اینکه ترکیب کمیسیون ماده ۷ شهرداری ها باید سریعاً تغییر کند، 
اظهار کرد: کمیســیون ماده ۷ شهرداری وظیفه نظارت بر اجرای قانون و همچنین تشخیص 
باغات در محدوده شهری را برعهده دارد و حتی اگر خود شهرداری بخواهد درختی را قطع کند 
باید درخواست خود را به کمیسیون ماده ۷ اعلام کند.وی با اشاره به ترکیب کمیسیون ماده 
۷ گفت: یک عضو شورای شهر و یک معاون شهردار، ۲ عضو کمیسیون و عملًا تصمیم گیران 
اصلی برای قطع درختان هستند حال چه نظارتی بر کمیسیون و تصمیمات اتخاذ شده وجود 
دارد؟رئیس کمیته محیط زیســت کمیسیون کشــاورزی مجلس با اشاره به وصول گزارشات 
متعدد از قطع اشــجار توسط شهرداری ها و سایر افراد حقیقی و حقوقی به فراکسیون محیط 
زیست مجلس شورای اسلامی در دوره یازدهم گفت: در پی دریافت این گزارشات فراکسیون 
محیط زیست مجلس موضوع را در دستور کار خود قرار داد و پس از بررسی های کارشناسی و 
استفاده از نظرات دستگاه های مختلف به خصوص کارشناسان وزارت کشور و استانداری تهران 
مشخص شد نقص در ماده ۷ آئین نامه اجرایی ماده یک قانون اصلاح قانون حفظ و گسترش 

فضای سبز و همچنین اجرای 
ناقص این آییــن نامه از دلایل 
عمده این تخلفات است.رفیعی 
اینکه »بررسی ها نشان  بیان  با 
داد که عمدتاً شهرداری ها یکی 
از اصلی ترین عوامل  قطع اشجار 
در ســطح شــهرها هستند«، 
تاکید کــرد: از طرفــی وقتی 
به ترکیب اعضای کمیســیون 
ماده ۷ کــه تصمیم گیرنده در 
خصوص قطع اشــجار هستند، 
نگاه می کنیم مشاهده می کنیم 
که اعضای این کمیســیون در 

کلانشــهرها و سایر شهرها عمدتاً از اعضای شهرداری ها و شورای شهر هستند؛ لذا اینگونه به 
ذهن متبادر می شود که برای پروژه های عمرانی که عمدتاً شهرداری ها در سطح شهرها انجام 
می دهند به راحتی می توانند نســبت به قطع اشــجار تصمیم بگیرند.وی تصریح کرد: در این 
راســتا مجلس تصمیم گرفت با پیگیری از شورای عالی استان ها که مرجع تصمیم گیری در 
خصوص اصلاح این آئین نامه است، مذاکراتی انجام شود که در این خصوص جلسه ای توسط 
کمیته محیط زیســت کمیسیون کشــاورزی مجلس برگزار شد و ابعاد مختلف موضوع مورد 
بررسی قرار گرفت.سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس عنوان کرد: در این جلسه مقرر شد 
نمایندگان اســتانداری تهران و تعدادی از استان های دیگر گزارشات کاملی از قطع اشجار به 
شــورای عالی استان ها ارائه کنند و شــورای عالی نیز پس از بررسی این گزارشات در جلسه 
دیگری در مجلس به بررســی دقیق تر ابعاد موضوع بپردازد و در نهایت نسبت به اصلاح آئین 
نامه مذکور و ترکیب اعضای آن به خصوص عضویت نمایندگان اســتانداری، سازمان حفاظت 

محیط زیست و سایر نهادهای مرتبط تصمیم گیری شود.

نماینده مردم پیرانشهر و سردشت در مجلس شورای اسلامی از رئیس جمهور و وزیر آموزش 
و پرورش درخواست کرد که با نگاهی پدرانه گزینش مجدد داوطلبان کد ۱۹ و ۵ را در دستور 
کار قرار دهد.به گزارش ایســنا، کمال حســین پور در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی 
ایکس نوشــت:»از رئیس جمهور و وزیر آموزش و پرورش می خواهم با نگاهی پدرانه، گزینش 
مجدد داوطلبان کد ۱۹ و ۵ را در دســتور کار قرار داده و در نتایج اعلامی بازنگری کنند تا با 
شایسته گزینی، پرهیز از ســلیقه  شخصی و دوری از تنگ نظری، بسیاری از آنها که صلاحیت 

علمی و حرفه ای دارند به چرخه پذیرش معلمی بازگردند.«در این زمینه بیشتر بخوانید:
ستوده: کد ۱۹ مانع جذب معلمان جدید شده استبه گزارش ایسنا، افرادی که در کارنامه آزمون 
آموزگاری و دبیری آنها کد ۱۹ درج شــده اســت صلاحیت علمی را کسب کرده اند اما توسط 
گزینش تأیید نشده اند و افرادی که در کارنامه آزمون داوطلبان تحصیل در دانشگاه فرهنگیان 

برای آنها کد ۵ درج شــده اســت نیز در مرحله مصاحبه این دانشگاه رد شده اند.محمدجعفر 
قائم پناه معاون اجرایی و نماینده رئیس جمهور در اداره امور گزینش کشور روز چهارشنبه ۲۸ 
شهریور سال جاری در جلسه بررسی مسائل و مشکلات گزینشی استخدام معلمان کشور با بیان 
اینکه »باید سعی کنیم همه را بر کشتی انقلاب سوار کنیم نه اینکه از کشتی پیاده نماییم«، بر 
لزوم تساهل و تسامح در هنگام گزینش افراد تاکید کرد و گفت: رعایت قانون از الزامات اکید 
دولت چهاردهم محسوب می شود، لکن برخی قوانین اجرایی مثل همین قانون گزینش کشور 
از تاریخ ابلاغ آن در دی ماه سال ۱۳۷۷ تاکنون هیچگونه بازنگری نشده و خود را با تحولات و 
داشته های کشور یکسان ننموده است.وی همچنین ابراز امیدواری کرد که با تغییرات مدیریتی 
در هسته گزینش آموزش و پرورش، اعتراضات گزینشی متقاضیان در اسرع وقت مورد تجدید 

نظر قرار گرفته، گره گزینشی داوطلبین معلمی در کشور باز شود.

همزمان با سالروز میلاد حضرت ختمی مرتبت محمد مصطفی )ص( و حضرت امام صادق )ع(، 
رهبر انقلاب اسلامی صبح امروز در دیدار جمعی از مسئولان نظام، سفرای کشورهای اسلامی 
و مهمانان شرکت کننده در کنفرانس وحدت و همچنین قشرهای مختلف مردم، درس بزرگ 
نبوی را امت سازی برشمردند و با تأکید بر نقش خواص در شکل گیری امت اسلامی و وحدت 
دنیای اسلام گفتند: با شکل گیری امت اسلامی، مسلمانان با قدرت درونی خود می توانند غده 
ســرطانی و خبیث رژیم صهیونی را از فلســطین بردارند و نفوذ و تسلط و دخالت زورگویانه 
آمریکا در منطقه را نیز از بین ببرند.به گزارش ایسنا، حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار با 
تبریک سالروز ولادت نبی اکرم)ص( و امام جعفر صادق)ع(، میلاد پیغمبر اسلام)ص( را مقدمه 
ختم نبوت یعنی نسخه نهایی و کامل سعادت بشر خواندند و گفتند: انبیاء الهی کاروان سالاران 

حرکت بشــر در طول تاریخ هستند که هم راه را نشان می دهند و هم با بیدار کردن فطرت و 
نیروی اندیشه و خرد، به آحاد انسان ها قدرت تشخیص راه می دهند.ایشان شیوه دعوت پیامبران 
در مقاطع مختلف را متفاوت برشــمردند و  با تاکید بر اینکه سرسلســله و قافله سالار اصلی و 
نهایی کاروان عظیم تاریخ بشــر وجود مقدس پیامبر اسلام)ص( بودند، افزودند: پیغمبر اسلام 
برای زندگی، درس کامل و جامع و همه جانبه ای آورده است که از بزرگ ترین درس های نبوی 
برای ما، امت سازی و تشکیل امت اسلامی است.رهبر انقلاب اسلامی مبارزات ۱۳ ساله پیامبر 
اعظم)ص( در مکه و سختی ها، دشواری ها، گرسنگی ها و فداکاری های آن دوران و پس از آن در 
دوره هجرت را زمینه ساز پایه گذاری امت اسلامی دانستند و خاطرنشان کردند: امروز کشورهای 
اسلامی پرُ شمار هستند و حدود دو میلیارد مسلمان در دنیا زندگی می کنند اما نمی توان روی 

این مجموعه نام »امت« را نهاد زیرا امت مجموعه ای اســت که هماهنگ و با انگیزه به سمت 
یک هدف حرکت می کنند ولی ما مســلمانان امروز متفرّق هستیم.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نتیجه تفرّق مسلمانان را سلطه دشمنان اسلام و احساس نیاز بعضی از کشورهای اسلامی به 
حمایت های آمریکا خواندند و افزودند: اگر مســلمانان متفرّق نبودند، می توانستند با پشتوانه 
و استفاده از امکانات یکدیگر، مجموعه واحدی را تشکیل دهند که از همه قدرت های بزرگ، 
قدرتمندتر بود و دیگر نیازی به تکیه به آمریکا نداشتند.ایشان در برشمردن عوامل تأثیرگذار بر 
تشکیل امت اسلامی گفتند: دولت های اسلامی در این زمینه می توانند اثرگذار باشند اما انگیزه 
آنها قوی نیســت و این وظیفه ی خواص جهان اسلام یعنی سیاستمداران، علما، دانشمندان، 
دانشگاهیان، طبقات با نفوذ و صاحب فکر، شعرا، نویسندگان و تحلیلگران سیاسی و اجتماعی 
است که این انگیزه را در دولتمردان ایجاد کنند. رهبر انقلاب اسلامی خاطر نشان کردند: اگر 
به مدت ۱۰ ســال مطبوعات جهان اسلام درباره اتحاد اسلامی مقاله بنویسند، شاعران شعر 
بگویند، استادان دانشــگاه تحلیل، و عالمان دینی حکم صادر کنند، بدون تردید وضع بکلی 
عوض می شــود و با بیداری ملتها، دولتها نیز ناچار به حرکت در مسیر خواست آنها می شوند. 
حضرت آیت الله خامنه ای، ایجاد وحدت و تشــکیل امت اسلامی را دارای دشمنانی سرسخت 
دانســتند و از فعال کردن گسل های درونی امت اسلامی بخصوص گسل های دینی و مذهبی 
به عنوان یکی از مهمترین شــگردهای خصمانه برای جلوگیری از تشــکیل امت اسلامی یاد 
کردند و افزودند: علت اینکه امام بزرگوار ما از قبل از پیروزی انقلاب، این همه بر روی وحدت 
شــیعه و سنی تأکید می کردند این اســت که قدرت جهان اسلام ناشی از اتحاد است. ایشان 
درخصوص پیام وحدت به جهان اســلام از ایران، به یک نکته مهم اشاره کردند و گفتند: اگر 
می خواهیــم پیام وحدت ما در دنیا صادقانه تلقی شــود باید در درون خود متحد عمل، و به 
سمت اهداف حقیقی حرکت کنیم و اختلاف نظر و سلیقه نباید در همدستی و هم بازویی ملت 
تأثیر بگذارد.رهبر انقلاب اســلامی با اشاره به جنایت های عیان و بی شرمانه صهیونیست ها در 
غزه، کرانه باختری، لبنان و سوریه گفتند: طرف جنایت آنها مردان جنگی نیستند بلکه آحاد 
مردمند و وقتی در فلســطین نتوانستند به مردان جنگی ضربه ای وارد کنند، خشم جاهلانه 
و خباثت آلود خود را بر ســر نوزدان و کودکان و بیماران بیمارســتان ها خالی کردند.حضرت 
آیت الله خامنه ای علت این وضعیت فاجعه بار را ناتوانی جامعه اســلامی در اســتفاده از قدرت 
درونی خود خواندند و با تاکید مجدد بر لزوم قطع کامل ارتباطات اقتصادی کشورهای اسلامی 
با رژیم صهیونیستی، افزودند: کشــورهای اسلامی باید ارتباطات سیاسی با رژیم صهیونی را 
نیز به کلی تضعیف و حملات سیاســی و مطبوعاتی را تقویت کنند و صریحاً نشان دهند که 
در کنار ملت فلسطین قرار دارند.در ابتدای این دیدار، مسعود پزشکیان رئیس جمهور با اشاره 
به سیره نبوی در ایجاد اتحاد و اخوت بین مسلمانان، راه جلوگیری از تجاوزات و جنایت های 
رژیم صهیونیستی را برادری و ید واحده شدن مسلمانان دانست و گفت: اگر مسلمانان متحد 
و ید واحده بودند، رژیم صهیونیســتی به خود جرأت جنایات کنونی و کشتار زنان و کودکان 
را نمی داد.رئیس جمهور دوران دفاع مقدس را نمونه ای بارز از تاثیرگذاری وحدت و انســجام 
دانست و خاطر نشان کرد: در دفاع مقدس، ملت ایران با وحدت درونی خود در مقابل دشمن 
متجاوز بعثی که همه قدرت های دنیا از آن حمایت می کردند، ایستاد و اجازه نداد یک وجب 

از خاک کشور تصرف شود.

سید عباس عراقچی در نیویورک عصر شنبه به وقت محلی در ادامه دیدارهای خود با »جاسم محمد البدیوی« دبیر کل شورای همکاری 
خلیج فارس دیدار و گفت و گو کرد. به گزارش خبرگزاری مهر، وزیر امور خارجه ایران و دبیرکل شورای همکاری خلیج فارس در این 
دیدار که در محل اقامت عراقچی برگزار شد، در باره مسائل منطقه ای با یکدیگر گفتگو کردند.پیش از این سید عباس عراقچی وزیر امور 
خارجه جمهوری اسلامی ایران در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل متحد در نیویورک با خانم سیگرید کاگ 

هماهنگ کننده سازمان ملل در امور بازسازی و مسائل انسان دوستانه غزه دیدار و گفت و گو کرد.وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد در نیویورک با وزیران امور خارجه کویت و کوبا دیدار و گفت وگو کرد.سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و »عبدالله علی الیحیا« وزیر امور خارجه 
کویت ضمن دیدار در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل در نیویورک، با یکدیگر گفت وگو کردند.همچنین وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در حاشیه هفتاد و 

نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل در نیویورک میزبان »برنو رودریگز پاریلا« وزیر امور خارجه کوبا شد و در این دیدار به تبادل نظر پرداختند.

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: آماده همکاری با کوبا برای گسترش روابط دو جانبه در همه زمینه ها هستیم.به گزارش خبرگزاری مهر، سید عباس 
عراقچی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و »برنو رودریگز پاریلا« وزیر امور خارجه کوبا در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان 
ملل در نیویورک در خصوص مسائل دوجانبه، منطقه ای و بین المللی رایزنی کردند.وزیر امور خارجه ایران دعوت شهید رئیسی رئیس فقید جمهوری 
اسلامی ایران از آقای رائول کاسترو رئیس جمهوری کوبا برای سفر به ایران را یادآوری و تاکید کرد: ما آماده همکاری با کوبا برای گسترش روابط دو 
جانبه در همه زمینه ها هستیم.عراقچی با اشاره به اقدام یکجانبه و سیاسی کنگره آمریکا در قرار دادن نام کشور کوبا در فهرست کشورهای به اصلاح 
حامی تروریسم، این امر را محکوم کرد و آن را در ادامه سیاست های خصمانه از سوی آمریکا دانست.وزیر امور خارجه کشورمان افزود: ما به عنوان یکی از 
قربانیان تحریم های آمریکا، شرایط مردم کوبا را کاملاً درک و از آن کشور در برابر تحریم های آمریکا حمایت می کنیم.عراقچی با تشریح آخرین وضعیت منطقه غرب آسیا تصریح کرد: جنایت های 
دولت نتانیاهو در غزه و لبنان از سر استیصال و به دلیل شکست آنها در غزه است.»برنو رودریگز پاریلا« وزیر امور خارجه کوبا نیز در این دیدار از توسعه مناسبات دوجانبه در حوزه های اقتصادی، 

دانشگاهی و علمی میان تهران – هاوانا استقبال کرد و گفت: ما از جمهوری اسلامی ایران در مقابل سیاست های خصمانه ایالات متحده آمریکا حمایت می کنیم.

عراقچی در دیدار با وزیرخارجه کوبا:

دیدار عراقچی با دبیرکل شورای همکاری خلیج آماده همکاری با کوبا برای گسترش روابط دوجانبه هستیم
فارس در نیویورک

درخواست نماینده مجلس درباره گزینش مجدد داوطلبان کد ۱۹ 
آزمون استخدامی آموزش و پرورش

در دیدار مسئولان نظام، سفرای کشورهای اسلامی و مهمانان کنفرانس وحدت

رهبر انقلاب: اختلاف نظر و سلیقه نباید در همدستی و هم بازویی ملت تأثیر بگذارد
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گزیده خبر آغاز لایروبی بندر آستارا در پی ضرب الاجل دو ماهه بازرس کل استان گیلان
ایســنا/گیلان در پی ضرب الاجل تعیین شده دو ماهه بازرس کل 
اســتان گیلان مبنی بر لایروبی بندر آستارا، عملیات لایروبی این 
بندر مرزی در شــمال غربی گیلان با استقرار کشتی ویژه لایروب 
یاســین با هدف افزایش عمق کانال و تسهیل تردد و پهلو گیری 
کشــتی های بزرگ آغاز شده است.در پی ضرب الاجل تعیین شده 
دو ماهه بازرس کل اســتان گیلان مبنی بر لایروبی بندر آســتارا، 
عملیات لایروبی این بندر مرزی با اســتقرار کشــتی ویژه لایروب 
یاســین با هدف افزایش عمق کانال و تسهیل تردد و پهلو گیری 
کشتی های بزرگ توسط اداره  کل بنادر و دریانوردی استان گیلان 
از صبح شنبه ۳۱ شهریور در مجتمع بندری آستارا آغاز شده است.

آغاز لایروبی بندر آســتارا در پی ضرب الاجل دو ماهه بازرس کل 
استان گیلان با انجام پروژه لایروبی و تعمیق بستر کانال دسترسی 
به بندر آســتارا که از بنادر مهم جمهوری اسلامی ایران در حاشیه 
دریای خزر اســت، آبخور کشــتی ها جهت ورود بــه بندر به حد 
استاندارد افزایش یافته و موجب نگهداری عمق مناسب جهت تردد 
کشتی های بزرگ تجاری دریای خزر و با ظرفیت بارگیری زیاد به 
مجتمع بندری آستارا می شود.فرماندار شهرستان مرزی بندر آستارا 
در همین رابطه در جریان بازدید از روند لایروبی بندر آســتارا در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: از دی ماه سال گذشته به دلیل کاهش 
محســوس آب دریای خزر و وجود رسوبات در کانال دسترسی به 
بندر آســتارا، تردد کشتی های باری در این بندر امکان پذیر نبود و 
در همین رابطه با توجه به بازدید اخیر بازرس کل استان گیلان و 
همچنین جلسه ای که در استانداری گیلان برگزار شد، بر ضرورت 
لایروبی بندر آســتارا تاکید شد.محمدرضا شهاب زاده با بیان اینکه 
آســتارا یکی از شهرهای مهم مرزی کشــور و استان گیلان است 
و به لحاظ اقتصادی و دارا بــودن مرزهای زمینی، دریایی و ریلی 
از اهمیت خاصی برخوردار اســت، افزود: آب دریای خزر در حال 
پسروی است و با توجه به این موضوع و شرایط به وجود آمده آب 
و هوایی و اقلیمی، نیاز دائمی وجود کشــتی لایروب با هماهنگی 
اداره کل بنادر و دریانوردی اســتان گیــلان و لایروبی مکرر بندر 
آستارا بســیار مهم و ضروری است.وی با اشــاره به پیگیری ها و 
مکاتبات انجام شــده در رابطه با لایروبی بندر آستارا و هماهنگی 
و نظارت ویژه مدیر کل بازرسی استان گیلان و همچنین نماینده 
مردم آســتارا در مجلس شورای اســلامی، گفت: باید از ظرفیت 
بندر آســتارا در راستای توســعه تجارت و اقتصاد ملی، استانی و 
شهرســتانی به خوبی بهره برد.به گزارش ایســنا، بندر آستارا در 
تمام طول قرن نوزدهم تا ابتدای جنگ جهانی دوم یک بندر فعال 
واردات کالا، مصالــح ســاختمانی و فرآورده های نفتی از بندرهای 
مختلــف دریای خزر بخصوص بندر باکــو در جمهوری آذربایجان 
بود. پس از تصمیم هیئت دولت وقت در ســال ۸۷ مبنی بر انتقال 
مالکیت بندر آستارا از شیلات ایران به سازمان بنادر و دریانوردی و 

سپس تبدیل آن به منطقه ویژه اقتصادی در سال ۹۳ با وسعت ۶۰ 
هکتار با همراهی بخش خصوصی و اجرای یک طرح بزرگ ملی و 
بین المللی، شاهد فعالیت آستارا در بخش دریایی و مبادلات دریای 
خزر به ویژه صادرات، پس از سال ها عدم فعالیت بندری - تجاری 
هســتیم.با ایجاد مجتمع بندری آستارا که در مسیر جاده ابریشم 
و چهار راه کریدور شــمال - جنوب قــرار دارد و مهمترین حلقه 
تجارت بین آســیا و اروپاســت که در مقایسه با مسیرهای سنتی 
از نظر مســافت و زمان ۴۰ درصد کوتاه تــر و به لحاظ هزینه ۳۰ 
درصد ارزان تر اســت، به راحتی می توان مزیت تجارت اقتصاد دریا 
محور را مشاهده کرد. همچنین بندر آستارا در دوره شیوع کرونا و 

محدودیت های ناشی از آن، به عنوان فعال ترین بندر کشور نقش 
خود را به خوبی ایفا کرد اما در ســال های اخیر یکی از مهمترین 
اهــداف مورد نظــر در مجتمع بندری آســتارا تبدیل آن به یک 
قطــب قدرتمند و فعال در زمینه ترانزیت غلات اســت که بتواند 
در مقاطع ضروری در امر واردات این کالای استراتژیک نیاز بازار 
کشورهای آسیای میانه و عراق را تأمین نماید و این امر با سرمایه 
گذاری های خوب در بندر آســتارا به تدریج چشــم انداز روشنی 
را نشــان می دهد.بخش خصوصی در ســال ۹۹ بیش از ۱۰ هزار 
میلیارد تومان در این بندر ســرمایه گذاری کرد و در حال حاضر 
مشکلات بخشی از زیرساخت های حوزه صادرات و واردات نیز در 

بندر آستارا رفع شــده، اما همکاری اداره کل بنادر و دریانوردی 
گیلان برای لایروبی مجتمع بندری آستارا ضروری است.در حال 
حاضر مهمترین معضل بزرگ بندر آستارا لایروبی آن برای ورود 
کشــتی هایی بزرگ تر از ۲۵۰۰ تنی است. لایه برداری و افزایش 
عمق کانال ورودی بندرگاه آستارا، باعث خواهد شد تا کشتی های 
دریای خزر با هر اندازه و وزن در آن پهلو بگیرند تا بندر آســتارا 
مانند دیگر بنادر شــمالی کشور عمق مناســب برای پهلوگیری 
کشــتی های بزرگ تجاری را داشته باشــد و طبق تعهد سازمان 
بنادر و دریانوردی، باید عمق مناســب بــرای تردد و پهلوگیری 

کشتی ها در این بندر ایجاد شود.

انجمن صادرکنندگان برنج تایلند اعلام کرد که صادرات برنج تایلند امســال از هدف فراتر 
می رود اما در سال ۲۰۲۵ کاهش می یابد.به گزارش ایسنا، انجمن صادرکنندگان برنج تایلند 
اعلام کرد که صادرات برنج تایلند ممکن اســت از هدف فراتر رود و به ۸.۵ میلیون تن در 
سال جاری برسد و این قبل از این است که در سال ۲۰۲۵ به ۶.۵ میلیون تن کاهش یابد.

بر اساس داده های وزارت بازرگانی، این انجمن امسال ۸.۲ میلیون تن صادرات برنج را هدف 
قرار داده بود و در هفت ماهه اول حدود ۵.۷ میلیون تن حمل شــده اســت. تایلند دومین 
صادرکننده غلات در جهان است.چوکیات اوپاسوونگ، رئیس افتخاری این انجمن به رویترز 
اعلام کرد که این انجمن نگران اســت که افزایش ارزش پول بر صادرات سال آینده تأثیر 
بگذارد و رقابت افزایش یابد. وی گفت امسال مشکلی نیست اما در سال آینده، اگر بات به 
افزایش خود ادامه دهد، فروش برنج دشوارتر خواهد شد.چوکیات گفت اگر هند، صادرکننده 
برتر، محدودیت صادرات برنج ســفید را لغو کند، تایلند نیز با رقابت بیشتری روبرو خواهد 
شد. وی افزود انتظار می رود تولید جهانی برنج نیز در سال آینده افزایش یابد.طبق گزارش 
رویتــرز، چوکیات گفت که قیمت برنج ویتنام بالاتر از قیمت برنج تایلندی بود و به تایلند 

اجازه می داد غلات بیشتری بفروشد، اما رقابت در سال آینده دشوار خواهد بود.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد

تولید نوشت افزار ایرانی با محتوای 
بومی

معــاون صنایع عمومی وزارت صمت گفت: در کنــار بحث تولید ملی یکی از موضوعات 
مــورد پیگیری ما در صنعت نوشــت افزار تولید محصولات با محتــوای بومی و ایرانی - 
اسلامی است.به گزارش ایسنا، محمد مهدی برادران گفت: روند محتواسازی در تولیدات 
نوشت افزار روندی است که همزمان باید در انیمیشن ها و محصولات مرتبط تصویری یا 
ســینمایی از نماد یا نشانه ای استفاده شود که تولیدکنندگان این نوع محصولات بتوانند 
آن را شخصیت پردازی کنند و با ارائه محصولات متناسب مورد توجه دانش آموزان قرار 
بگیرد.وی افزود:یکی از دلایلی که تولیدات ملی ما رشــد نمی کرد این بود که افراد وقتی 
مشــاهده می کردند، سریال هایی که حتی در صدا و ســیما پخش می شود و غیر ایرانی 
هســتند، نمادهای آنها در کتاب های درســی، دفاتر مشق و نوشت افزار استفاده می شد؛ 
توجــه به محصولات غیر ایرانی را رقم می زد.بــه گفته برادران هم اکنون تولیدکنندگان 
نوشــت افزار ایرانی پیمان و اتحادی راهبردی را با کانون پرورش فکری داشــته اند تا با 
ایجاد شخصیت پردازی و معرفی به تولیدکنندگان، محصولات مورد استفاده برای دانش 
آموزان به بازار عرضه شــود.معاون صنایع عمومی وزارت صمت توضیح داد: در دو ســال 
قبل مجموعه تولیدکنندگان صنایع با مجموعه کانون پرورش فکری تفاهم کردند که از 
نشان پسر دلفینی استفاده کنند و در سال گذشته نیز نشان بچه زرنگ مطرح شد.وی در 
گفت وگو با صداوسیما گفت: امسال نشانی که مورد توجه تولید کنندگان قرار گرفته و با 
کانون پرورش فکری تفاهم شده نشان ریحانه یا همان دختر کاپشن صورتی است که در 
مزار شهید سلیمانی در حادثه تروریستی به شهادت رسید.برادران ادامه داد: امسال نماد 
دختر کاپشن صورتی در نوشت افزارهای متنوع محصولات مختلف مانند میز تحریر، دفاتر 
مشــق، مداد رنگی، انواع مدادها و محصولات دیگر استفاده می شود که مورد اقبال دانش 

آموز ابتدایی ما به خصوص دختران ما قرار گرفته است.

سقوط صادرات نفت 
عربستان به پایین ترین 

میزان یک ساله

صادرات نفت عربســتان سعودی در ژوئیه، به دلیل مصرف داخلی بالاتر برای تولید برق، 
به پایین ترین میزان در ۱۱ ماه اخیر ســقوط کرد.به گزارش ایسنا، جدیدترین داده های 
سازمان ابتکار داده مشترک )JODI( نشان داد عربستان سعودی در ژوئیه، ۵.۷۴ میلیون 
بشــکه در روز نفت صادر کرد که ۳۰۶ هزار بشــکه در روز نسبت به ژوئن کاهش داشت 
و پایین ترین میزان صادرات از اوت ســال ۲۰۲۳ بود.عربســتان ســعودی که بزرگترین 
صادرکننده نفت خام در جهان اســت، معمولا صادرات نفت خود را در تابســتان کاهش 
می دهد، زیرا از نفت خام بیشتری در داخل برای تامین سوخت نیروگاهها استفاده می کند. 
تقاضا برای برق در این کشــور بیابانی، در ماههای داغ تابستان افزایش می یابد.بر اساس 
داده های JODI که آمار گزارش شده از کشورهای مختلف را جمع آوری می کند، عربستان 
سعودی در ژوئیه، شاهد افزایش مستقیم مصرف نفت خود به میزان ۲۱۱ هزار بشکه در 
روز بود که به ۷۷۰ هزار بشکه در روز رسید و بالاترین میزان مصرف در هفت ماه گذشته 
بود.تولید نفت عربســتان سعودی در ژوئیه، با ۱۱۱ هزار بشکه افزایش، به ۸.۹۴ میلیون 
بشــکه در روز رســید. با وجود افزایش تولید، صادرات این کشور کاهش یافت که نشان 
می دهد این افزایش تولید، برای مصرف مستقیم نفت خام برای تولید برق، اختصاص یافته 
است.حتی با وجود افزایش تولید نفت در ژوئیه، عربستان سعودی به تعهد خود مبنی بر 
حفظ تولید در سطح حدود ۹ میلیون بشکه در روز عمل کرد و اجرای کاهش داوطلبانه 
یک میلیون بشکه  در روز را علاوه بر سهمیه محدودیت عرضه خود تحت توافق نفتی اوپک 
پلاس در ژوئیه، اعلام کرد.عربستان سعودی از این پس، به دنبال جذب مشتریان بیشتر 
در آسیا است که تقاضای آن از ابتدای سال جاری تاکنون، کاهش یافته است. این کشور 
در اوایل سپتامبر، در بحبوحه بدتر شدن حاشیه سود پالایشی در چین و آسیا و ضعیف 
تر شدن قیمت شاخص نفت دبی، قیمت های فروش رسمی  خود را برای اکتبر به آسیا 
کاهش داد.بر اســاس گزارش اویل پرایس، قیمت »عرب لایت« که گرید نفتی پرچمدار 
عربستان سعودی اســت، در اکتبر در مقایسه با قیمت سپتامبر، ۷۰ سنت در هر بشکه 
کاهش یافت. در نتیجه، تقاضا از ســوی بزرگترین پالایشگاه های چین افزایش یافت، در 
حالی که سهمیه فروش به پالایشگاه های خصوصی بزرگ که سهمیه های وارداتی دارند، 

برای ماه آینده ثابت مانده است.

ظاهرا دولت قصد دارد ســرمایه های بورســی را به پروژه های توسعه ای 
اختصاص دهد که هم ســهامداران می توانند از ارزش افزوده ی طرح ها 
استفاده کنند و هم پروژه های نیمه تمام رونق می یابد.به گزارش ایسنا، از 
سال گذشته بحث ایجاد شرکت های سهامی عام پروژه به عنوان ابزاری 
برای جمع آوری منابع عمومی و تزریق آن به تکمیل پروژه های نیمه تمام 
دولتی مطرح شــد اما آن طور که باید و شاید گســترش پیدا نکرد.در 
حال حاضر به نظر می رســد دولت چهاردهم قصــد دارد از طریق بازار 
سرمایه، پروژه های پیشران و طرح های دارای توجیه فنی و اقتصادی را 
بــه تحرک درآورد؛ موضوعی که در صورت اجرای صحیح، می تواند هم 
منافع مالی برای سهامداران داشته باشد و هم پروژه های نیمه تمام را به 
حرکت درآورد.با توجه به کمبــود منابع بانکی، در روزهای اخیر بحث 
اســتفاده از منابع بورس برای اجرای طرح نهضت ملی مسکن از سوی 
مســئولان وزارت راه و شهرسازی مطرح شد.امروز)شنبه، ۳۱ شهریور( 

هم وزیر اقتصاد از اجرای پروژه های پیشران توسعه ای از طریق راه اندازی 
شرکت های ســهامی عام پروژه محور خبر داده است.عبدالناصر همتی 
طی یادداشتی در شــبکه اجتماعی ایکس، نوشت: »اجرای پروژه های 
پیشران توسعه ای از طریق راه اندازی شرکت های سهامی عام پروژه محور، 
با مشارکت مردم و نهادهای مالی، یک ضرورت است.  لازمه ی موفقیت، 
اعاده اعتماد مردم به بازار ســرمایه است. بازار ســرمایه را با گسترش 
رقابت و شــفافیت حمایت خواهیم کرد.«بنابر این گزارش، شرکت های 
سهامی عام پروژه با نظارت سازمان بورس تشکیل می شوند که می توانند 
منابعی را از مردم دریافت کنند و ســهام این شرکت ها در بازار توسط 
مردم خریداری می شود. به این طریق می توان منابع مردم را جمع آوری 
کرد، اما مسئله مهم این است که پروژه های نیمه تمام باید دارای شرایط 
توجیه فنی و اقتصادی باشند که در صورت بهره برداری بتوانند عایدی 

برای سرمایه گذاران داشته باشند.

اعزام شرکت های دانش بنیان به 
بزرگترین رویداد صنعت نانو در 

چین
صندوق نوآوری و شــکوفایی و ستاد توسعه فناوری های نانو و میکرو از 
شرکت های علاقه مند برای حضور در نمایشگاه CHInano۲۰۲۴ حمایت 
می کنند.به گزارش ایسنا، نمایشگاه CHInano بزرگترین رویداد صنعت 
نانو در کشــور چین اســت که از چند رویداد مهم نظیر سخنرانی افراد 
برجسته حوزه نانو، جلسات تخصصی، همایش های کاربردی، نمایشگاه 
محصولات، مسابقه و جلسات Matchmaking تشکیل شده است.به نقل از 
ستاد نانو، در راستای حمایت از ورود محصولات شرکت های دانش بنیان 
به بازارهای صادراتی جدید، بخشی از هزینه های حضور این شرکت ها در 
نمایشگاه های خارج از کشور توسط صندوق نوآوری و شکوفایی پرداخت 
می شــود. این حمایت در راستای معرفی توانمندی های شرکت ها و به 

منظور توســعه بازار صــادرات محصولات شــرکت های دارای تاییدیه 
دانش بنیان تدوین شده است.آخرین مهلت ثبت نام در این رویداد تا ۵ 
مهر ماه تمدید شده است. از سوی صندوق نانو جهت حضور شرکت ها 

در این نمایشگاه تسهیلات پرداخت می شود.

ناترازی برق یک شــبه ایجاد نشــده و بخشــی از آن قابل پیش بینی بود، اما رشد شدید مصرف برق در پی افزایش دمای 
هوا و تداوم آن نســبت به ســال های قبل قابل پیش بینی نبود که موجب شد مشــکلات بیشتری برای تامین برق پایدار 
ایجاد شــود.به گزارش ایسنا، بدون ســرمایه گذاری قابل توجه در خصوص تاسیسات تولید، انتقال و توزیع برق نمی توان 
ناترازی را حل کرد؛ در این میان نیروگاه های تجدیدپذیر جزو مواردی اســت که همه بخش ها در خصوص آن اتفاق نظر 
دارند چرا که در تمام اســناد بالادســتی تنوع بخشی به منابع تولید انرژی و توســعه نیروگاه های تجدیدپذیر آمده و در 
سیاســتهای اصلی ابلاغی مورد تاکید قرار گرفته اســت.احداث و ســرمایه گذاری نیروگاه توسط دولت براساس اصل ۴۴ 
قانون اساســی باید متوقف می شد و بر این اساس باید طبق اعلام مجری طرح های بهینه سازی توانیر به دنبال روش هایی 
باشــیم که بخش خصوصی برای ســرمایه گذاری در این بخش اقدام کند، این در حالی است که نیروگاه های تجدیدپذیر 
جزو بخشهایی است که تجهیزات آن ساده تر و نصب آن راحت تر و در زمان کمتری انجام می شود و به همین دلیل تنوع 

تامین کنندگان آن نسبت به نیروگاه های حرارتی برتری دارد.

به اعتقاد محقق دانشگاه تهران برای سیاستگذاری در حوزه انرژی نیاز داریم که مشخص شود عناصر اقتصادی کشور چیست و کدام یک از این 
عناصر موجب پایداری ما خواهد شد و کشور آلمان نیز در زمان جنگ اوکراین با ناپایداری بازار انرژی مواجه شد که با اتخاذ دو سیاست مهم توانست 

از این تنگنا به راحتی عبور کند.مهدی عباسی، عضو هیات علمی دانشگاه تهران در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر ضرورت توجه به موضوع مهم حکمرانی انرژی، گفت: در این زمینه نیاز به 
سیاستگذاری هایی چون اختصاص یارانه و یا هر موردی که هزینه انرژی را برای صنایع اصلی و بخش تولیدی کاهش دهد، داریم و این امر، نیازمند تحقیقات فشرده از سوی متخصصان 
دانشگاهی است، چون معتقدم دانشگاه ها از آنجایی که کانون تولید علم هستند و همچنین امکان همکاری متخصصین در رشته های مختلف با یکدیگر فراهم است و به زوایای مختلف 
اقتصادی، اجتماعی، فنی و صنعتی می توانند اشراف داشته باشند، لازم است به صورت هدفمند به موضوعات این چنینی ورود کنند. وی با تاکید بر اینکه ما برای سیاستگذاری در حوزه 
انرژی نیاز داریم که مشخص شود عناصر اقتصادی کشور چیست و کدام یک از این عناصر موجب پایداری ما خواهد شد، اظهار کرد: به عنوان نمونه ما امروزه می شنویم که نرخ بنزین 
ارزان است و گروهی دیگر معتقدند نرخ آن گران است و اگر مقایسه ای میان نرخ بنزین در ایران و کشورهای خلیج فارس و ترکیه شود، متوجه ارزان بودن بنزین در ایران می شویم. حتی 

وجود پدیده قاچاق بنزین را نیز عموماً به ارزان بودن قیمت بنزین نسبت می دهند.

پیشنهادی برای تبدیل شدن ایران به یکی از قطب های تولید ناترازی برق بدون سرمایه گذاری حل نمی شود
گازوئیل و سوخت جت در دنیا

دومین صادرکننده غلات جهان در مسیر 
پیروزی

سهامداران بورس در پروژه های دولتی سرمایه گذاری می کنند
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معاون علمی رییس جمهور گفت: بــه حداقل پنج هزار میلیارد 
تومان ســرمایه گذاری در حوزه هوش مصنوعی در کشــور نیاز 
داریــم که امیدواریم این عدد در جداول بودجه ای ذکر شــود.به 
گزارش خبرگزاری مهر به نقل از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاســت جمهوری، در نخستین نشست هم اندیشی 
فعالان حوزه هوش مصنوعی با هدف ریل گذاری و سیاست گذاری 
»شــورای راهبری هوش مصنوعی« که با حضور روح الله دهقانی 
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهور، معاون 
سیاستگذاری و توسعه معاونت علمی و دبیر ستاد توسعه اقتصاد 
دیجیتال معاونت علمــی و جمعی از متخصصان و فعالان هوش 
مصنوعی و اقتصاد دیجیتال برگزار شد، پیشنهادها و برنامه ها برای 
فعالیت این شــورا و مرکز ملی هوش مصنوعی مطرح شد.معاون 
علمی رئیس جمهور طی ســخنانی در این نشســت تاکید کرد: 
اهمیــت فناوری هوش مصنوعی و ضــرورت توجه به این حوزه، 
مورد تاکید حاکمیت و مردم قرار گرفته است. پیرو تأکیدات ویژه 
رییس جمهور بر توســعه این فناوری بــرای همگام بودن و حتی 
تاثیرگذار بودن در تولیدات علمی و فناورانه، ایجاد شورای راهبری 
ملی هوش مصنوعی و مرکز ملی هوش مصنوعی در دســتور کار 
قرار گرفت و ترکیب اعضای این شــورا اعلام شــد و مقدمات راه 
اندازی مرکز ملی هوش مصنوعی فراهم شــده است.دهقانی بیان 
کرد: این شورا قرار اســت محلی برای آغاز و راهبری برنامه های 
بزرگ و راهبردی در حوزه هوش مصنوعی باشــد نه یک شورای 
صرفا سیاســتگذاری. مرکز ملی هوش مصنوعی نیز قرار اســت 
مرکزی برای توسعه زیرساخت های سخت افزاری و نرم افزاری، داده 
و ذخیره سازی در حوزه هوش مصنوعی باشد به طوری که دولت 
تصدی گری نکند و مردم، توســعه دهنــده ابزارها و فناوری های 
هوش مصنوعی باشــند.وی افــزود: در این نشســت ۱۲ نفر از 
متخصصان و استادان مطرح دانشگاه و فعالان فناوری و صنعتی 
حوزه هوش مصنوعی گردهم آمدند تا پایه گذاری و شــکل گیری 
شــورای راهبری هوش مصنوعی به درستی انجام شود. اگر قرار 
اســت کاری انجام دهیم که در کوتاه زمــان به خروجی مطلوب 
برســد، باید از دیدگاه ها و تجربیات متخصصان و صاحبان تجربه 
این عرصه بهره ببریم.به گفته معاون علمی رئیس جمهور، فناوری 
هــوش مصنوعی مانند دیگر فناوری ها، دامنه موج طولانی مدتی 
ندارد و مانند سایر فناوری ها که میانگین ۲۰ سال طول می کشید 
تا توســعه پیدا کنند و کشورها چنین فرصتی داشتند تا خود را 
هم گام کنند، نیســت و کشورها فرصت بسیار کم تری - حداکثر 
۱۰ سال - در اختیار دارند تا خود را با فرآیند توسعه این فناوری 
همراه کنند. دنیا در آینده دارای دو دسته کشورهای دارنده هوش 
مصنوعی و کشورهای فاقد این فناوری خواهد بود.دهقانی با بیان 
این که تلاش می شود در برنامه و بودجه سال آینده، عدد خوبی به 
توسعه هوش مصنوعی برای بهره مندی هرچه بیش تر مردم از این 
فناوری تصویب شود، ادامه داد: در زیرساخت ها، مانند دیتاسنترها، 
مزارع پردازش گرافیکی یا اصطلاحا GPU Farm، ذخیره ســازها، 
پردازشــگرهای ابری و ... برنامه ریزی شده تا حمایت های خوبی 
تحقق پیدا کند. همچنین ستاد توسعه فناوری هوش مصنوعی در 
معاونت علمی با هدف حرکت در مسیر پیشرفت های جهانی این 
فناوری و حمایت از فناوری های داخلی در معاونت علمی کارش 
را آغاز کرده اســت.معاون علمی، فنــاوری و اقتصاد دانش بنیان 
رییس جمهوری با تاکید بر ضرورت سرمایه گذاری جدی دولت و 
بخش خصوصی در توسعه زیرساخت ها و نرم افزارهای حوزه هوش 
مصنوعی عنوان کرد: با توجه به این که برخی از کشورهای همسایه 
ســالیانه حداقل ۲۰۰ میلیون دلار برای توسعه هوش مصنوعی 
هزینه می کنند، اگر فرض کنیم نیمی از این میزان برای توســعه 
این فناوری در کشــورمان مورد قبول اســت به حداقل پنج هزار 
میلیارد تومان سرمایه گذاری در این حوزه نیاز داریم که با توجه به 
رویکرد مثبت دولت سیزدهم نسبت به توسعه این فناوری، وجود 
نیروی انســانی با کیفیت و توانمندی داخلی این میزان به عنوان 
بودجه پیش بینی به دولت داده شــده کــه امید داریم در جداول 

بودجه ذکر شود.

معاون علمی رییس جمهور مطرح کرد؛

به سرمایه گذاری ۵ هزار 
میلیاردی در حوزه هوش 

مصنوعی نیاز داریم

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

این همه شهد و شکر کز سخنم می ریزد-اجر صبریست کزآن شاخ نباتم دادند
)حافظ و شاخه نبات(

هر آنچه از رنو سنیک E-Tech رقیب جدید تسلا مدل Y می دانیم

رنو با تولید ســنیک E-Tech جدید مدل ۲۰۲۴ به دنبال جذب مشــتری در کلاس کراس اور کوچک و مینی ون و چندمنظوره 
اســت. کانسپت سنیک ویژن در بهار سال قبل به عنوان پیش نمایشی از نسخه تولیدی سال ۲۰۲۴ پدیدار شد تا به این ترتیب 
سنیک محبوب وارد فصل جدیدی از تاریخ خود شود. به همین خاطر ما تمامی اطلاعات در دسترس از این خودرو را با رندرهایی 
رنگارنگ ترکیب کرده ایم تا ببینیم ســنیک E-Tech جدید چه  حرف هایی برای گفتن خواهد داشت. اگرچه رنو سنیک فعلی از 
نظر فروش قافیه را به شاســی بلندها باخته اما کانسپت آینده نگرانه این خودرو نشان دهنده زبان طراحی آتی فرانسوی هاست. 
برای اولین بار از ســال ۱۹۹۶ تاکنون ســنیک فاقد شکل کلی مینی ون سنتی پیشینیان خود بوده و از طراحی یک کراس اوور 
تمام عیار سود خواهد برد. حدود ۹۰ درصد استایل رنو سنیک ویژن کانسپت ۲۰۲۲ در مدل تولیدی نیز وجود خواهد داشت. ژیلز 
ویدال مدیر طراحی رنو اعلام کرده طراحی ظاهری کانسپت ویژن سنیک تکامل خواهد یافت اما ۹۰ درصدی آن مشابه نسخه ی 
تولیدی است. از جمله ویژگی هایی که راهی به خط تولید نخواهد یافت می توان به گرافیک LED متمایز، شیشه های بدون فریم 
و درب های خودکشی اشاره کرد؛ اما رینگ های ۲۱ اینچی تخیلی این کانسپت می تواند در مدل تولیدی وجود داشته باشد زیرا 
بخش طراحی رنو ثابت کرده از شجاعت کافی برای انجام چنین کاری برخوردار است و در سال ۲۰۱۶ از رینگ های متمایز ۲۰ 

اینچی برای چهارمین نسل سنیک استفاده کرد.

بازگشت ناجی رئال مادرید
روزنامه مارکا اسپانیا خبر داد »کاماوینگا« به تمرین گروهی رئال مادرید بازگشته و می تواند در دیدار بعدی کهکشانی ها به میدان 
برود.به گزارش ایسنا و به نقل از مارکا، کاماوینگا بعد از مصدومیتی که در اردوی تیم ملی فوتبال فرانسه داشت برای رئال مادرید 
به میدان نرفته است.رئال در فصل جاری مصدومان زیادی داشته است اما با این حال تیم آنچلوتی عملکرد خوبی از خود نشان 
داده است و هم در لالیگا و هم در لیگ قهرمانان اروپا مقتدرانه ظاهر شده است.خبر خوب برای رئال مادرید اینکه کاماوینگا که 
در چند بازی اخیر تیم نتوانسته به میدان رود به شرایط بازی رسیده است.مارکا نوشت: کاماوینگا به تمرین گروهی رئال مادرید 
برگشته است و می تواند تیم را در دیدار برابر مایورکا که سوم ژانویه برگزار می شود همراهی کند. بازگشت کاوماوینگا خبر بسیار 
خوبی برای رئال است و این بازیکن فرانسوی می تواند ناجی آنچلوتی در خط دفاعی باشد.وضعیت خط دفاعی رئال مادرید بعد از 
آسیب دیدگی میلیتائو و آلابا خوب نیست و به نظر می رسد که سرمربی رئال قصد دارد که از کاماوینگا این بار در خط دفاعی و 
به عنوان زوج رودیگر استفاده کند.رئال مادرید با ۴۵ امتیاز در صدر جدول رده بندی رقابت های لالیگا قرار دارد. ژیرونا با همین 

تعداد امتیاز و تفاضل گل کمتر در رده دوم است. تیم های بارسلونا و اتلتیکو مادرید هم ۳۸ امتیازی هستند.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب خروج اضطراری
کتاب خروج اضطراری اثری از نویسنده ایتالیایی، 
اینیاتســیو سیلونه است که شــامل چند داستان 
کوتاه و یک مقاله بلند است. سیلونه در این مقاله 
به شــکل مفصل درباره زندگــی خود و اینکه چه 
چیزهایی باعث شــد تا به حزب کمونیسم ایتالیا 
محلق شود و ســپس از آن خارج شود می پردازد. 
همچنین در این مقاله از جایگاه ادبیات و نوشــتن 
صحبت می کند. سیلونه در سال ۱۹۰۰ میلادی در 
دهکده ای از استان عقب مانده »آبروتس« در ایتالیا 
بــه دنیا آمد. پدرش خرده مالک بــود و بر اثر یک 
بحــران دار و ندار خود را فروخت و برای مدتی به 
برزیــل رفت. زلزله ای که در ســال ۱۹۱۵ رخ داد 
ســیلونه را بی خانمان و خانواده او را نابود کرد. در 
ادامه زندگی ســیلونه به فعالیت های سیاســی روی آورد و در سال ۱۹۲۱ به عنوان نماینده 
»جوانان سوسیالیست« در کنگره بنیانگذاری حزب کمونیست ایتالیا شرکت کرد و پیوستن 
جوانان سوسیالیســت را به حزب تازه تاسیس اعلام کرد. اینیاتسیو سیلونه با وجود »قوانین 
ویژه«ی رژیم موسولینی همچنان در ایتالیا ماند و به همراه آنتونیو گرامشی رهبری تشکیلات 
زیرزمینی حزب را به عهده گرفت. در این دوران چند بار غیاباً محاکمه شد و سرانجام برای 
فرار از دســت پلیس فاشیسم به خارج گریخت. به فرانسه، اسپانیا و شوروی رفت و در سال 
۱۹۲۷ همراه با تولیاتی )رهبر تشــکیلات برون مرزی حزب( در نشســت های کومینترن در 
مســکو شــرکت کرد. شرکت در این اجلاس که به شــکل مفصل در کتاب درباره آن بحث 
می کند، نقطه شروع بحران سیاسی در بسیاری از حزب های کمونیسم بود و سیلونه نیز بر اثر 

همین بحران سرانجام در سال ۱۹۳۰ برای همیشه از حزب جدا شد.

درک سیانفرنس
تولد: ۲۳ ژانویه ۱۹۷۴ )۳ بهمن ۱۳۵۲(

سن: ۴۷ سال
ملیت: آمریکا

)Blue Valentine( بهترین فیلم: ولنتاین غمگین
پنج فیلم از ســیانفرنس که پیشــنهاد می شود، 

ببینید:
ولنتاین غمگین

 The Place Beyond the( مکانی آن ســوی کاج ها
)Pines

)The Light Between Oceans( نور میان اقیانوس ها
ولنتایــن غمگین نخســتین فیلــم کارنامه ی 
سیانفرنس نیســت، اما فیلمی است که او را به 
عنوان یکی از کارگردان هایی که قرار اســت کارهای بزرگی بیافریند، به ســینمای دنیا 
معرفی کرد. او بعد از ولنتاین غمگین بلافاصله با مکانی آن ســوی کاج ها یک بار دیگر 
نشان داد که آینده ای درخشان را پیش رو دارد، اما نور میان اقیانوس ها، آن فیلمی نبود 
که همه انتظارش را داشــتند. فیلم های ســیانفرنس درام  هستند و بهترین صحنه های 
فیلم های او وقتی رخ می دهند که او در بستری واقع گرا، استرسی به تدریج فزاینده را به 

مخاطب منتقل می کند.

یکی از ویژگی های اصلی او اســتفاده ی مناســب از عنصر رنگ است. او در هر صحنه و 
متناسب با اتمسفر و احساسی که می خواهد به مخاطب منتقل کند، از رنگ مناسب با 

شدت مناسب استفاده می کند.

فرهنگ

فنــاوری اطلاعات پژوهشــگاه  رییس پژوهشــکده 
ارتباطات و فناوری اطلاعــات ایران از راه اندازی نظام 
اپراتورهای هوشمندســازی در کشــور تا یک ســال 
آینده خبر داد.دکتر احســان آریانیــان در گفت وگو 
با خبرنگار مهــر در خصوص راه انــدازی اپراتورهای 
هوشمند سازی گفت: پژوهشــکده فناوری اطلاعات 
پژوهشــگاه در حال اجرای پروژه طراحی و راه اندازی 
نظام اپراتورهای هوشمندســازی در کشور است که تا 
سال آینده دســتاوردهای آن نمایان خواهد شد.وی 
خاستگاه اپراتورهای هوشمندسازی را تحول دیجیتال 
دانست و افزود: صنعت نسل ۴.۰ که به عنوان انقلاب 
صنعتی چهارم نیز شناخته می شود، تغییرات اساسی 
در شــیوه های سنتی ایجاد و در نتیجه بخش تولید را به طور کلی متحول کرده است. در این 
مرحله از صنعت، فناوری هــای نوظهور )و بالقوه برافکن( مانند هوش مصنوعی، رایانش ابری، 
کلان داده ها، دوقلوی دیجیتال و اینترنت صنعتی اشیا )IIoT(، صنایع را قادر می سازد تا کارایی 
کارخانــه و کیفیت و پایداری محصول را افزایش، ایمنی کارگران را بهبود و رشــد صنعتی را 
تسریع کنند.رئیس پژوهشکده فناوری اطلاعات پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات ایران 
گفت: این در حالی اســت که دنیا از صنعت نســل ۴ نیز عبور کرده و در برخی از کشــورها 
صنعت نسل ۵ با توجه به موضوعات اجتماعی و زیست محیطی و نوآوری های مسوولانه همزمان 
با افزایش بهره وری یا به حداکثر رســاندن ســود و همچنین افزایش رفاه در صنایع در حال 
پیاده ســازی و اجرا است.آریانیان ادامه داد: اگر این مرحله از توسعه صنعتی کشور را با عنوان 
هوشمندســازی صنایع نامگذاری کنیم، می توان اعلام کرد که پژوهشگاه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات به نمایندگی از وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و با حمایت ایشان، در حال پیگیری 
برای توســعه شرکت هایی توانمند در کشور جهت رفع نیاز صنایع بزرگ کشور می باشد که به 
نام "اپراتورهای هوشمند سازی" شناخته خواهند شد و مسؤولیت آنها هوشمند سازی صنایع 

کشور خواهد بود.

راه اندازی نظام اپراتورهای هوشمندسازی در 
کشور تا یک سال آینده
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ارلینگ هالند در درون و بیرون زمین با پیروی از کریستیانو رونالدو در حال تبدیل شدن به یکی از بهترین بازیکنان جهان است.به گزارش ایسنا، آنها دو تن 
از بزرگ ترین نام های فوتبال جهان اند که میلیون ها طرفدار در سراسر جهان دارند. گلزنی با این دو بازیکن عجین شده و نام آنها مترادف است با گلزنی ولی 
گلزنی تنها وجه مشترک ارلینگ هالند و کریستیانو رونالدو نیست. از علاقه آنها به لباس خواب ۲۰۰۰ پوندی تا رفتارهای خاص قبل از مسابقه، همگی نشان 
می دهند این دو ستاره فوتبال جهان )یکی در شرف پایان دوران فوتبالش و یکی در شروع آن( شباهت های زیادی دارند.در ادامه به چندین نشانه نگاه می کنیم 

که ثابت می کنند ستاره منچسترسیتی به آرامی اما به یقین به کریستیانو رونالدوی بعدی لیگ برتر تبدیل می شود.

تقلید از رونالدو، راز موفقیت هالند

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

    سال بیستم    شماره  5496
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